
redacció: 93 458 87 80  – liniahorta@comunicacio21.com | anuncia’t: 686 42 95 17 – publicitat@comunicacio21.com | administració: facturacio@comunicacio21.com

barcelona
guinardólíniahorta

liniahorta.cat · Juny 2016 · Núm.69 · Difusió controlada per OJD-PGD: 15.031 exemplars mensuals

Successos pàg 12
Detenen uns grafiters per
paralitzar l’L5 del metro 
al seu pas pel districte

Tradició pàg 14
El juny arrenca 
amb diferents barris
de Festa Major

Serveis pàg 14
Els diumenges i festius
tornaran a tenir bus de barri

Cultura pàg 12
La música d’Osona fa
parada al Matas i Ramis

Els veïns de la Ronda sortiran
al carrer si no hi ha cobertura

Anuncien mobilitzacions si el consistori es manté ferm a descartar l’avantprojecte pactat el 2014 amb CiU pàg 12

Agenda Nacional pàg 6
26J: una nova oportunitat
de l’independentisme per
mobilitzar els seus votants

Esports pàg 30
Xavi Molist (UA Horta): 
“La temporada ha estat molt 
bona, estic orgullós de l’equip”

pàg 19

El comerç treu pit
Més de 100 botigues a la Festa del Comerç de Cor d’Horta



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 42 95 17
| 2 líniahorta.cat Juny 2016



3 | líniahorta.catJuny 2016Ciutat

365 dies passen volant. Això és el
que deu pensar l’alcaldessa Ada
Colau quan mira enrere ara que
s’ha complert el primer any del seu
mandat. Bé, tècnicament es com-
plirà el 13 de juny, que és quan va
prendre possessió, però tothom ha
fixat l’efemèride en el 24 de maig,
el dia d’aquelles eleccions muni-
cipals que van sacsejar tantes ciu-
tats de l’estat, Barcelona inclosa.

Fins i tot la mateixa Colau
també ja ho ha celebrat acom-
panyada dels seus en una jornada
festiva al parc de l’Estació del
Nord dissabte 28 de maig. Un dia
que va permetre a BComú com-
memorar amb millor regust de
boca una efemèride que institu-
cionalment i políticament par-
lant ha coincidit amb la signatu-
ra de l’acord de govern amb el PSC
i el conflicte del Banc Expropiat,
a Gràcia. Dos fets complexos i di-

fícils de digerir per la formació de
Colau, que fa un any titllava el PSC
de “màfia” i donava suport explí-
cit als okupes de Can Vies, a Sants,
quan ara ha de fer equilibris per
acontentar tant el col·lectiu gra-
cienc com la policia, sense gaire
èxit, per cert. De fet, el primer ja
els veu establishment i la sego-
na –o com a mínim els seus sin-
dicats– ha tensat notablement la
relació amb el govern municipal.

Enrere queda aquella presa de
possessió retransmesa davant la
multitud que va omplir la plaça de
Sant Jaume i aquell primer dia
simbòlic de treball antidesnona-
ments a Nou Barris. “Sóc la ma-
teixa”, reivindica ara Colau després
de 365 dies de mandat, admetent
però que governar l’Ajuntament li
ha comportat més d’una contra-
dicció i que voler canviar la ciutat
amb 11 regidors –ara 15– resulta
molt més complicat del que podia
semblar al principi. 

Tot i això, Colau ja ha complert
promeses electorals, com la mo-
ratòria hotelera, les actuacions de

memòria històrica i de revisió del
nomenclàtor, la limitació de
sous –si bé oficiosament–, l’impuls
de la connexió del tramvia per la
Diagonal –tot i que amb pocs su-
ports–, el pla de xoc i el pla de ba-
rris recentment presentat i també
ha capitalitzat el suport als refu-
giats. Ara bé, queda feina pendent:
millorar els processos participa-
tius –crítica de la FAVB–, resoldre
la crisi enquistada dels manters, se-
guir combatent els desnona-
ments –que no s’han aturat–, cui-
dar la relació amb els comerciants,
resoldre el conflicte amb TMB... I,
portes del consistori endins, re-
dreçar la relació amb l’oposició i so-
bretot amb CiU, amb la qual l’en-
frontament és sistemàtic.

Sigui com sigui, potser l’èxit
més gran de Colau d’aquest primer
any és haver consolidat el seu
projecte. Ja ningú dubta que hi ha
BComú per estona. L’ombra ini-
cial de la moció de censura queda
lluny. “Hem arribat per quedar-
nos”, deien. Ara queda clar que,
durant tres anys més, segur.

Ada Colau, un any després
» BComú arriba als 365 dies de mandat amb diversos fronts oberts però amb el projecte consolidat
» El pacte de govern amb el PSC i el conflicte del Banc Expropiat marquen el primer aniversari

Arnau Nadeu / Albert Ribas
BARCELONA

Colau va guanyar les eleccions el 24 de maig del 2015 després d’una intensa campanya (esquerra) i ha culminat el primer any de mandat pactant amb el PSC (dreta). Fotos: Arxiu 

HORTA-GUINARDÓ4El pri-
mer any del nou govern muni-
cipal liderat per Ada Colau
s’ha tancat al districte amb la
recurrent qüestió de la cober-
tura de la Ronda de Dalt. El go-
vern municipal, però, va plan-
tejar fa unes setmanes als veïns
un projecte que s’allunya molt
de la cobertura total que les as-
sociacions veïnals reivindiquen
des de fa 28 anys, cosa que va
provocar que plantessin l’al-
caldessa en una trobada per
tractar la situació.

D’altra banda, durant els
12 mesos de Barcelona en Comú
al govern s’ha pogut encarrilar
la situació de Torre Garcini
després que el Districte anun-
ciés, fa tres mesos, que l’antiga
masia serà un casal per a la gent
gran. Tot i això, encara queda

pendent que el Districte compri
l’edifici al seu propietari, el
grup Nuñez i Navarro.

Una altra qüestió relacio-
nada amb l’urbanisme que ha
generat molts titulars en el
darrer any és la situació dels
veïns del bloc de Santa Rosa-
lia que van ser desallotjats
l’octubre del 2014. Fa poc més
de dos mesos un jutge va atu-
rar l’enderrocament de l’edifi-
ci després que els veïns sol·li-
citessin la paralització de les
obres, que va ser acceptada
cautelarment pel jutge.

Per últim, també cal desta-
car que un dels elements sim-
bòlics del districte, el Laberint
d’Horta, es posarà el dia. I és
que, des de fa uns mesos, estan
en marxa les obres de la refor-
ma integral d’aquest espai. 

La cobertura de la Ronda 
de Dalt, un maldecap 
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La venda ambulant il·legal, mala
gestió del turisme, proliferació de
grups cannàbics o la vaga dels tre-
balladors de metro. Aquests són
alguns dels retrets que Joaquim
Forn, portaveu de CiU a l’Ajunta-
ment, va adreçar a Ada Colau en
l’acte que els nacionalistes van ce-
lebrar el passat 1 de juny a l’Espai
Francesca Bonnemaison per va-
lorar el primer any de mandat de
l’alcaldessa.

Davant la presència de l’ex-
president Artur Mas, els consellers
Josep Rull, Neus Munté, Jordi
Baiget i Santi Vila i el diputat al
Congrés Francesc Homs, els líders
de CiU a Barcelona van denunciar
“degradació” a la ciutat, fruit de les
decisions preses, diuen, per Bar-
celona en Comú. Al llarg de tot l’ac-
te, el president del grup municipal
de CiU i cap de l’oposició, Xavier
Trias, així com Forn van criticar
durament la gestió de Colau.

L’exalcalde va donar el tret de
sortida a l’acte i a partir d’aquí va
ser el portaveu qui fa agafar les reg-

nes. “Tenim reptes molt impor-
tants, com tornar a guanyar l’al-
caldia”, va assenyalar Trias, just
abans de donar pas a Forn, que el
podria succeir el 2019 sent l’al-
caldable de CiU a les pròximes
eleccions municipals.

Els convergents dediquen ara
els esforços a reivindicar el seu
model de ciutat i a marcar dis-
tàncies amb les polítiques im-
pulsades per l’executiu de Colau.
“La nostra no és nova ni vella po-
lítica, sinó bona política”, va dir
Forn en l’inici de la seva inter-
venció. A partir d’aquí, el seu
discurs va centrar-se en el con-
cepte concret de la “degradació”
i en posar exemples que, segons
CiU, ho evidencien.

“CONTRADICCIONS”
A més, el portaveu convergent
també va acusar Barcelona en
Comú de “manca d’ambició” en
la transformació urbana de la
ciutat. “Detectem una voluntat
ideològica de l’alcaldessa de
menystenir el creixement”, va
etzibar. “Com es redistribueix la
riquesa si no se’n crea?”, va pre-
guntar-se tot seguit.

Les crítiques de Forn, però,

van anar més enllà. Per exemple,
qüestionant el model cultural ac-
tual de la ciutat, així com l’estra-
tègia de Colau per projectar in-
ternacionalment Barcelona. “L’al-
caldessa vol seguir comparant-se
amb Madrid”, va lamentar.

El portaveu de CiU també va
criticar el pacte de govern entre

Barcelona en Comú i el PSC.
Forn no va buscar l’enfronta-
ment amb els socialistes, sinó
que va continuar el camí de les crí-
tiques a Colau i al seu govern. I és
que el pacte suposa una “contra-
dicció”, segons ell. “Colau es re-
feria al PSC com el partit de la mà-
fia”, va recordar. Les “contradic-

cions” que Forn va assenyalar de
Colau no es van quedar aquí.
Concretament, el portaveu con-
vergent va acusar el govern de
“falsa consciència social” i de te-
nir “tendència al sectarisme”.
“Els principis només serveixen per
a la campanya i després es desen
al calaix?”, va concloure.

CiU veu Barcelona“degradada”
» El portaveu convergent, Joaquim Forn, critica durament el primer any de govern d’Ada Colau

» Trias cedeix protagonisme al seu número 2, que agafa força per ser alcaldable a les eleccions del 2019

Xavier Trias i Joaquim Forn van fer balanç del primer any a l’oposició. Foto: CiU

Redacció
BARCELONA
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Les eleccions espanyoles del passat 20 de
desembre no van ser dolentes per a l’in-
dependentisme, però tampoc es pot dir
que fossin bones. ERC, amb nou diputats,
i CDC –sota la marca Democràcia i Lli-
bertat–, amb vuit diputats, van veure com
la formació més votada va ser En Comú
Podem, que va aconseguir 12 represen-
tants al Congrés. Ara, la manca d’acord
entre els principals partits espanyols per
formar govern dóna una nova oportuni-
tat a l’independentisme per mobilitzar els
seus votants el pròxim 26 de juny.

ERC i CDC, que aquesta vegada no es
presenta en coalició, tornen a apostar pels
mateixos candidats. Els republicans ho
fan per la dupla Gabriel Rufián-Joan Tar-
dà, amb Rufián com a número 1, mentre
que la candidatura convergent l’encap-
çalarà Francesc Homs, que va derrotar en
unes eleccions primàries Sílvia Requena.
Les dues formacions hauran de compe-
tir entre elles per atraure el vot indepen-
dentista, però al mateix temps hauran
d’intentar retallar la distància que els va
separar el 20D de la candidatura d’En
Comú Podem liderada per Xavier Do-
mènech, el qual torna a afrontar el rep-

te al capdavant de la formació que im-
pulsa Ada Colau.

“Sortim a guanyar. Nosaltres sí que po-
dem, tenim les majories socials per fer-ho”,
va declarar fa uns dies Rufián en una en-
trevista a l’Ara. Durant aquesta entrevis-
ta, el republicà també va assegurar que “vo-
tar Podem a Catalunya és rendir-se, és de-
manar permís”. D’altra banda, el candidat
convergent, Francesc Homs, va assegurar
en un acte de suport als imputats del 9N
que “el 26J hem de tornar a les urnes per
defensar Catalunya”.

BATET PER CHACÓN
L’única cara nova per al 26J és la socialis-
ta Meritxell Batet, que substitueix Carme
Chacón al capdavant de la llista del PSC
després que aquesta última renunciés a fi-
nals d’abril a repetir com a candidata dels
socialistes catalans. Batet té el repte de mi-
llorar els vuit diputats socialistes de les da-
rreres eleccions. Tot i que ja eren uns re-
sultats dolents per al PSC, les enquestes
tampoc són ara gaire prometedores.

Per últim, Ciutadans, amb Juan Carlos
Girauta repetint com a candidat, voldrà mi-
llorar els 5 diputats aconseguits, que van
suposar una decepció després que les en-
questes prèvies els van situar amb opcions
de victòria; mentre que el PP de Jorge Fer-
nández Díaz té totalment assumit que la
seva batalla no passa per Catalunya.

» Les noves eleccions espanyoles permetran al sobiranisme intentar mobilitzar més els seus votants 
» Els dos partits independentistes repeteixen candidats: Gabriel Rufián (ERC) i Francesc Homs (CDC)

Albert Ribas
BARCELONA

26J: una nova oportunitat

RENÚNCIA4El 20D va tenir una absència
entre les formacions polítiques catalanes,
la CUP. Ara a aquesta llista cal afegir-hi
Unió, que va anunciar a mitjans d’abril que
no repetiria. 

Els democristians, després de no acon-
seguir cap diputat en els darrers comicis,
en els quals van presentar Josep Antoni Du-
ran i Lleida com a candidat, han decidit no
tornar-ho a intentar. “No podem articular
una proposta electoral a curt termini. No
ha estat una decisió fàcil. L'hem pres amb
el cap”, va explicar Ramon Espadaler. Tot
i això, Espadaler va dir que la seva forma-
ció té futur perquè representa l’espai del “ca-
talanisme centrat”. Un espai que el líder
d’Unió veu orfe, motiu pel qual el partit ha
recomanat a la militància que voti en

blanc perquè, segons Espadaler, “cap par-
tit recull els nostres plantejaments”. 

D’altra banda, els motius de la CUP per
no presentar-se són coneguts. La forma-
ció de l’esquerra independentista, tal com
va explicar abans del 20D en el seu Con-
sell Polític celebrat a Perpinyà, considera
que “no té sentit presentar-s’hi”. “No ens
presentem a unes eleccions a les quals no
ens sentim interpel·lats a fer-ho. El Par-
lament espanyol no és un marc d’oportu-
nitat per a la consecució de la indepen-
dència”, van afirmar els cupaires el mes de
novembre a Perpinyà.

En aquesta ocasió, caldrà veure si algun
membre de la CUP, tal com va fer l’exdi-
putat Quim Arrufat, recomana el vot per
En Comú Podem o no.  

La CUP i Unió, absents
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Actualitat a la xarxa

#AliDEP

@KasperJuul_0: RIP Muhammad Ali. Un
dels més grans esportistes de tots els
temps. Gran exemple de l'esportista com-
promès, a diferència dels robots d'avui.

#LoRiuÉsVida

@AdaColau: Perquè l'aigua és un bé
comú que hem de protegir, avui a
Barcelona érem una gran #Riuada5J.
#LoRiuÉsVida.

#LaPrimeraDona

@el_pais: Por primera vez, una mujer
ha logrado asegurarse la nominación
como candidata a la Presidencia de los
Estados Unidos.

Un diari plural

per Lluís Llanas, president de l’Ass. de Comerciants Creu Coberta i vicepresident executiu de la Fundació Barcelona Comerç

4Els eixos comercials com a promotors en el territori

En els nostres dies, i des d’una
perspectiva internacional, s’a-
vança en el concepte de la des-
centralització de la gestió. Tant
des dels estats en què es deixa en-
rere la idea d’un estat centralitzat
per cedir poder a entitats regio-
nals o municipalistes, com tam-
bé en el sector empresarial, des-
localitzant la producció de com-
ponents. Es tracta, doncs, d’un as-
sumpte global fruit d’unes co-
municacions cada dia més ràpi-
des i d’unes tecnologies que ho
permeten. I també, d’altra ban-
da, d’un increment de les desi-
gualtats a nivell internacional. En
el nostre àmbit específic, la des-
centralització ha de permetre
millorar la prestació de serveis i
polítiques socials. 

Des de fa temps, la gestió ur-
bana de la ciutat de Barcelona ha
passat per processos de creació
d’unitats més petites de gestió. Si
bé en un principi foren els dis-
trictes de la ciutat, que han que-
dat en 10 des dels anys 80, fa pocs
anys es va crear una nova divisió
de barris, amb la figura del con-
seller de barri, amb una voluntat
d’arribar de forma més efectiva al
ciutadà, fomentar-ne la partici-
pació, tenir una línia més direc-
ta d’interacció amb el govern
municipal, etc. De forma paral·lela
s’han creat xarxes com la de mer-
cats, la d’eixos comercials, xarxes
ciutadanes que permetin la par-

ticipació, etc. En definitiva, la
consolidació d’àrees de treball
més dinàmiques. En el món del
comerç, aquesta redefinició ter-
ritorial també és important.

Ho és bàsicament per a al-
guns assumptes que afecten la
gestió diària de Barcelona. Par-
lem de la gestió del turisme i la
seva voluntat de descentralitzar,
però també de la concentració
d’allotjaments turístics, de l’ab-
sència de dades fiables sobre el
comerç de la ciutat o de la cons-
trucció urbana de les superilles,
passant per la desertització co-
mercial d’algunes zones, el blin-
datge ciutadà davant de les grans
superfícies perifèriques o els ho-
raris comercials.

En aquest sentit, cal avançar
en un concepte en el qual es tre-
balla des de fa anys, tot i que no
hi ha prou voluntat política com
per implementar-ho. El dels
APEUs, o àrees de Promoció Es-
pecial Urbana, o BIDs, Business
Improvement Districts. És un
concepte que, tot i que ja té molts
anys de discussió, no s’ha acabat
mai d’implementar per una visió
excessivament liberal i poc pro-
teccionista del sector. Cal, tan-
mateix, dotar els BIDS d’un con-
junt de propostes que superi el
concepte inicial i que l’adeqüi a la
realitat social i urbana dels nos-
tres barris. Cal avançar cap als Ei-
xos Socialment Responsables.

En aquest cas, la implemen-
tació d’una àrea d’aquesta mag-
nitud ha de venir acompanyada
d’un nou sistema de gestió públi-
ca-privat. Un dels elements bàsics
que distingeix un eix tradicional o
una associació de comerciants
d’un APEU és que els comerços i
establiments que hi ha en aquest
territori, convenientment deli-
mitat, tenen l’obligatorietat de
contribuir econòmicament amb
una quota que reverteix en el
propi entorn. En els eixos i asso-
ciacions, el fet que la quota sigui
voluntària, produeix desequili-
bris i greuges comparatius, a l’ho-
ra d’aprofitar-se d’accions que
beneficien el conjunt de comerços,
siguin associats o no.

Un altre dels beneficis que
han quedat demostrats, a part de
la dinamització econòmica, és la
capacitat d’extreure dades reals
del comerç de la zona en qüestió,
dades molt rellevants que des que
s’eliminà l’IAE no tenim a la ciu-
tat de Barcelona, i que són un re-
flex fidedigne del sector, im-
prescindible per determinar po-
lítiques econòmiques a mitjà o
llarg termini. Tot acompanyat
d’un catàleg de serveis col·lecti-
us com la neteja, la seguretat, ac-
cions de màrqueting i de comu-
nicació, promoció, llums de Na-
dal i tants altres elements que,
d’una forma localitzada, poden
gestionar-se molt millor.

Una cogestió pública-pri-
vada per a cada àrea permetria,
a més, que la part recaptativa
del projecte tingués un retorn
equitatiu i unes mateixes polí-
tiques aplicables a tota la ciu-
tat, amb el que suposa de ra-
diografia del sector. 

Tanmateix, un dels nous
elements amb què cal imple-
mentar-ho a Barcelona ha de
ser, sens dubte, la Responsabi-
litat Social Comercial. En aquest
sentit fem nostra la idea de la di-
rectora de Comerç en recon-
vertir els BIDs en VIDs, és a dir
Valors, Innovació i Desenvolu-
pament. Sens dubte, l’aplicació
de les noves àrees de gestió
econòmica, es diguin com es di-
guin, han de venir amb un pa-
quet de mesures socials i d’in-
tervenció en el territori incor-

porades. Elements com la com-
petitivitat, la cohesió social, la
sostenibilitat, la cultura... han de
ser inherents a l’aplicació de les
àrees i a la seva gestió diària, a
través d’accions dirigides. No
podem treballar els territoris i la
seva activació econòmica sense
tenir en compte la seva demo-
grafia, els seus problemes ciu-
tadans, l’atur, els joves, la gent
gran, la interculturalitat, l’ur-
banisme, les seves entitats i
tants altres factors que decidei-
xen com és el nostre dia a dia, el
nostre entorn.

Promoure la corresponsa-
bilitat compartida entre socie-
tat civil, empreses i adminis-
tració ha de ser la fórmula fu-
tura per gestionar els nostres
barris, eixos o unitats socials de
valor compartit.
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Un diari obert

Bismilahi r'ahmani r'ahim. 30 d'octubre
de 1974. Kinshasa. Un jove (i invicte)
George Foreman ha estat apallissant Mu-
hammad Ali (32 anys) durant 5 assalts
seguits. És aberrant. Us recomano res-
catar el vídeo de YouTube. Són 5 assalts
terribles. Sembla impossible que Ali
s'aguanti dret. I no només s'aguanta dret.
Salta, gira, balla! Quan el sisè assalt s'es-
tà acabant, Ali engega. Foreman està tan
cansat de colpejar sense èxit que es fon
sobre el quadrilàter.Desapareix com un
ninot. Dos assalts més tard Muhammad
Ali tomba el gran (i jove) Foreman, que
queda doblegat als seus peus.

Aquesta és la fotografia precisa de la
vida de l'atleta més admirable que he
vist mai. Sempre amb tot en contra.
Sempre lluitant contra el políticament
correcte. Sempre guanyant al final.
Perquè, encara que no ho sabéssim
abans, ell ja tenia raó quan la seva raó
no era "correcta". Bob Arum, el pro-
motor de boxa més gran del món i ex-
agent de Muhammad Ali, explica que el
boxador li va ensenyar com ser fidel als
teus principis. És igual qui facis enfadar.
No et traeixis a tu mateix.

Ali va plantar-se contra la guerra del
Vietnam. Es va declarar objector de
consciència i va dir allò de "El Vietcong
no m'ha fet res. Cap vietnamita m'ha dit

mai negrata". Això va provocar que li re-
tiressin la llicència, el cinturó de campió
i que el 90% dels americans engegues-
sin una campanya delirant de despres-
tigi i insults cap a ell. Li va ser igual. Anys
després tothom va entendre quanta raó
tenia aquell negre. Contra la dreta na-
cionalista va fer el mateix que faria con-
tra Foreman. Aguantar. Ser fidel a ell ma-
teix. I esperar la victòria.

Muhammad Ali va lluitar sempre
contra un món que el detestava. Va
lluitar sempre contra una cultura que in-
tentava devorar-lo i anorrear la seva iden-
titat. Però mai no va cedir.

En una formidable entrevista a la
BBC explica una anècdota que resu-
meix la seva actitud vital (i el país on
va créixer). Després de guanyar la
medalla d'or als Jocs Olímpics el 1960,
va tornar a la seva ciutat natal (orgu-
llós i feliç) i va baixar al centre a dinar.
La cambrera li va dir "no servim els ne-
gres". Seguint l'impuls que va marcar
la seva vida, Muhammad Ali va con-
testar: "No vull que em serviu un ne-
gre, vull un bistec". Avui no només ser-
veixen els negres sinó que en tenen un
a la Casa Blanca.

Muhammad Ali va lluitar sempre.
Val la pena recordar que sempre hi ha
un vuitè assalt.

4Visca Muhammad Alí
per @orioljara

4Informació, coneixement i saber
per Jordi Lleal 

Massa vegades donem per certa una in-
formació que més tard es dóna per in-
correcta o falsa. Aquests darrers dies,
va córrer per la xarxa un article que s’a-
tribuïa a Lluís Llach i que més tard es
va aclarir que no era seu. Amb la in-
formació de la xarxa, com hem de pas-
sar pel sedàs tot el que ens arriba de for-
ma continuada i abassegadora com
un tsunami? La informació, respecte al
coneixement, pot ser com els arbres que
no et deixen veure el bosc: s’ha d’or-
denar, raonar, distingir i analitzar
abans de donar-la per certa. No sempre
l’equació a més informació més conei-
xement és certa, perquè amb informa-
ció esbiaixada ens podem fer un bon
embolic. 

Anem a pams. Amb una bona in-
formació podrem adquirir un coneixe-
ment correcte i amb aquest arribar a co-

nèixer en profunditat un tema, que és
el saber. En mans de qui està la infor-
mació? Qui té prou mitjans per, a tra-
vés de la propaganda moltes vegades
encoberta, fer-nos o intentar fer-nos
combregar amb rodes de molí? Qui
comprova i controla la veracitat de les
notícies i propaganda de productes de
tot tipus amb la que ens bombardegen
cada dia? No siguem ingenus, en l’ac-
tualitat les corporacions multinacionals
són les que tenen prou diners, i per tant
mitjans, per poder conformar un en-
tramat que defensi els seus interessos
econòmics particulars. Així estem, i
hem de ser molt curosos en saber es-
collir les nostres fonts d’informació. Per
sort estan apareixent a la xarxa diaris,
anomenats digitals, compromesos amb
la veracitat i l’objectivitat de les seves
notícies, i és d’agrair.

@SimplesComillas: “Ni una inteligencia
sublime, ni una gran imaginación, ni las
dos cosas juntas forman el genio; amor,
eso es el alma del genio”. Muhammad Ali.

@Sergi_Pla_: Volíem un riu ple de vida,
no de morts. #LoRiuÉsVida. #Vergonya-
Monumental. #Tortosa. #consultamo-
nument.

@encampanya: Obama viene en julio. Si
para entonces tampoco está claro quién
acaba de presidente del Gobierno, lo
recibirá Manolo el del Bombo.

Opinió en 140 caràcters

Parlen els
veïns

Alfred
“Hi ha massa gent i
això fa que quan els
veïns hi volem anar
per estar tranquils
hi hagi cues. És in-
còmode. Això es re-
soldria fent que la

gent hagués d’agafar dia i hora, però als
que som d’aquí no ens agradaria. És im-
possible satisfer tothom alhora.”

Miriam
“Em sembla molt
bé. Això genera in-
gressos per a tots
els bars i els co-
merços que hi ha al
barri. Per evitar que
s’acumuli massa

gent a la vegada potser es podrien posar
hores de visita, organitzar-ho, però crec
que tothom té dret a visitar-les.”

Javier
“En principi és po-
sitiu. Està bé que la
gent conegui el lloc
i puguin gaudir de
les vistes, però crec
que està tot molt
mal senyalitzat, com

passa als voltants del Park Güell. Cons-
tantment ens pregunten als veïns com
arribar-hi. Això s’ha de resoldre.”

Mireia
“Crec que es gene-
ren massa aglome-
racions. El que es
podria fer, encara
que sona un pèl
malament, és fer
que els turistes pa-

guin per accedir-hi i aprofitar aquests in-
gressos per arreglar coses del barri, com
els carrers i les voreres.” 

Què en penses del creixement de les visites a les bateries antiaèries?
per Pau Arriaga
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Detenen uns grafiters
per paralitzar l’L5 del metro

SUCCESSOS4Els Mossos d’Es-
quadra van detenir a finals del
mes de maig a sis grafiters des-
prés que paralitzessin durant
gairebé vuit hores l’L5 del metro
al seu pas per Horta i la Vall
d’Hebron. 

En un vídeo fet públic per la
mateixa policia catalana es pot
observar com agents de la Uni-
tat de Subsòl van escalar pels
conductes de ventilació per po-
der detenir els grafiters, que in-
tentaven fugir de la policia a tra-

vés dels passadissos subterranis
del metro. Des de Transports
Metropolitans de Barcelona
(TMB) van explicar que els gra-
fiters van entrar als túnels per
l’estació Coll-La Teixonera i que
un cop a dins van causar danys
a les instal·lacions. 

Finalment els Mossos d’Es-
quadra van aconseguir detenir a
sis membres del grup de grafi-
ters. Es tracta de sis joves d’en-
tre 21 i 26 anys de nacionalitat
espanyola, portuguesa i grega.

CONCERTS4El pati del Centre
Cívic Matas i Ramis, del barri
d’Horta, acollirà el pròxim dia 18
de juny la primera jornada mu-
sical de petit format  dedicada
exclusivament a grups osonencs,
batejada com l’R3 Com Sona
Osona!.

L’objectiu d’aquesta jornada,
que és gratuïta i arrencarà a dos
quarts de set de la tarda, és
apropar les diferents propostes
que ofereix el ric panorama mu-
sical d’aquesta comarca, que so-

vint costa de veure en directe a
Barcelona. 

Els grups que actuaran a
l’R3 Com Sona Osona! són
Nyandú, Est Oest, Flipats i el
cantautor Matthew Mc Daid.
Nyandu és un trio de power-pop
de La Torre d’Oristà i l’any 2011
van ser els guanyadors del
Sona9. El 2012 van publicar el
seu primer disc, ‘L’origen de les
absències’, mentre que l’any
passat va veure la llum el seu se-
gon treball, ‘Bum!’.

Est Oest és un quintet de pop
rock originari de Vic i són els
guanyadors de l’última edició del
Sona9, mentre que els Flipats
són un quartet d’indie-rock i
pop-rock originaris de Torelló.
Van publicar el seu primer disc,
‘L’era dels Pardals’, el 2014. 

Per últim, Matthew Mc Daid
és un cantautor originari d’Ir-
landa i Collsacabra i ha col·la-
borat amb Núria Graham o Gos-
sos. L’any 2015 va editar l’EP
‘Crowded by the silence’.

Robatoris | A presó un lladre que assaltava dones
El lladre que va ser detinguts pels Mossos d’Esquadra de la comissaria del districte a finals 

de maig, com a presumpte autor d’un delicte de robatori amb violència i intimidació i per una 
agressió sexual, va ingressar a presó a principis de juny. L’home hauria amenaçat amb una arma

blancaal mig del carrer a una dona a qui li va robar el mòbil i a qui també hauria fet tocaments. 

Imatge del vídeo on es veu la detenció dels grafiters. Foto: Mossos d’Esquadra

L’hora de la música d’Osona

Els Nnyandú, cap de cartell de l’R3 Com Sona Osona!. Foto: Nyandú

Els veïns del districte implicats en
la lluita per la cobertura de la Ron-
da de Dalt es van endur un gerro
d’aigua freda a mitjans d’abril
quan l’Ajuntament els va posar al
damunt la taula una proposta
que no té res a veure amb la seva
reivindicació història. Han passat
gairebé dos mesos i la paciència
se’ls esgota. És per això que no
descarten mobilitzacions si el
projecte de cobertura, tal com es-
tava redactat  en l’avantprojecte
pactat amb CiU el 2014, no tira
endavant.

“No entenem per què es re-
nuncia a un treball que va impli-
car que ja hi hagi unes licita-
cions resoltes i uns equips treba-
llant en avantprojectes”, explica a
Línia Horta Toni Mateo, presi-
dent de l’Associació de Veïns de

Montbau. Mateo afirma que amb
la proposta actual del consistori,
que té una dotació pressupostà-
ria de només 15 milions, “la co-
bertura estarà acabada d’aquí a 60
anys”. Per aquest motiu, aquest
veí de Montbau no descarta que,
després del mes de juliol -quan fi-
nalitza el termini de licitació de l’a-
vantprojecte firmat amb CiU-,
puguin començar les manifesta-
cions si no hi ha canvis.

En la mateixa línia que Mateo
es mou Lluís Cairell, president de
l’Associació de Veïns de la Teixo-
nera. Cairell lamenta que la pro-
posta que ara vol dur a terme l’A-

juntament “implica recular a una
proposta de 25 anys enrere” i
insta el consistori a “moure fitxa”.
Si això no passa, aquest líder veï-
nal també apunta que a l’agost o
al setembre hi podria haver mo-
bilitzacions.

Que les coses no van bé ho
demostra que la reunió amb tèc-
nics de Bagursa -l’empresa mu-
nicipal de gestió urbanística-  de
dimarts passat no va servir per
avançar en res. I que el resultat
de la trobada va ser insignificant
ho demostra que la pròxima reu-
nió, que estava prevista per al dia
21, ha quedat suspesa.

La cobertura de la Ronda de Dalt, un front obert per a Colau. Foto: Arxiu

Els veïns de la Ronda de Dalt es
mobilitzaran si no hi ha cobertura
» Lamenten que el consistori descarti l’avantprojecte pactat el 2014

» Si no hi ha canvis durant l’estiu diuen que sortiran al carrer

Albert Ribas
HORTA-GUINARDÓ
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Els diumenges i festius 
tornaran a tenir bus de barri
TRANSPORT4El Govern mu-
nicipal va anunciar fa uns dies
la seva intenció de recuperar els
busos de barri en diumenges i
festius després que el servei fos
suprimit l’any 2012 en el marc
del pla d’ajustament de TMB. Es
tracta d’una petició amb un
ampli suport per part de la ciu-
tadania.

En el cas d’Horta-Guinardó
tornaran a funcionar les línies
114 (Gràcia-Can Baró), 117 (Gui-
nardó) i 119 (La Teixonera). La
mesura tindrà un cost d’1,3 mi-
lions d’euros i servirà per recu-

perar un servei de proximitat
que complementa l’oferta de
les línies convencionals i de la
nova xarxa de bus. 

Des de l’Ajuntament afir-
men que la recuperació del bus
de barri va en la línia d’una
“aposta per assolir una mobili-
tat més sostenible i més segura”,
al mateix temps que afegeixen
que “els busos de barri són un
element més que contribuei-
xen a ampliar l’oferta de trans-
port col·lectiu de la ciutat, com-
plementant-la i cobrint aquells
trajectes de proximitat”. 

El mes de juny és sinònim de
Festes Majors al Districte. El
barri de Sant Genís dels Agudells
va celebrar la seva entre els dies
3 i 5 de juny, mentre que  la Font
d’en Fargues i Can Baró celebren
la seva fins als dies 22 i 23 de
juny, respectivament.

A Sant Genís dels Agudells la
celebració va arrencar amb la
cercavila i el pregó de Festa
Major, que va anar a càrrec de
Juanjo Fernández i Marc Villo-
ro i que va servir per deixar pas
a la mascletada. Entre el dis-
sabte 4 i el diumenge 5 alguns
dels actes més destacats van
ser la ballada de sardanes, el so-
par de germanor, el ball de Fes-
ta Major, la paellada popular, les
havaneres i la mascletada de
final de Festa Major. 

Per la seva banda, la Festa
Major de la Font d’en Fargues  va
arrencar el passat dia 9, amb l’ex-
hibició del taller infantil de circ
al casal, i acabarà el dimecres 22
de juny. El cap de setmana de l’11
i el 12 de juny es va celebrar el ta-
ller de circ per a joves, el concert
coral, el vermut swing i la sessió

de cinema infantil. El tram final
de la Festa Major arrencarà el dia
17 amb la Festa Funky i conti-
nuarà el diumenge 19 amb dife-
rents tallers de dansa urbana,
grafiti, rap, ciència i perruqueria
creativa. Pel mateix dia també hi
ha programa l’obra de teatre
‘En residència. Almenys no és
nadala i frontex’. La festa s’aca-
barà el dia 22 amb una sessió de
teatre infantil de la companyia de
Teatre Infantil del Casal.

Per últim, el barri de Can
Baró també està de festa des del
passat dia tres. Els veïns ja han

pogut gaudir de diferents actes,
com ara el pregó, que va anar a
càrrec d’Adolf i Rosa de l’escola
Estel, el dinar popular, el concert
jove, el cercatasques amb taba-
lers, el sopar popular o el concurs
de paelles.

Fins al dia 23 la Festa Major
continua amb un programa que
inclou, entre altres, el concert de
música clàssica amb el Quartet
Atria, el campionat de futbol
sala, el cinema a la fresca i el
cremat i la revetlla de Sant
Joan, que servirà per acomiadar
la diada del barri.

La Masia de Can Fargues es pot visitar durant la Festa Major. Font: Ajuntament

El juny arrenca amb diferents
barris de Festa Major

Redacció
HORTA-GUINARDÓ
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Èxit del XXIII Comerç al Carrer
La Federació de Comerç Cor d'Horta i Mer-
cat va organitzar, el passat dissabte 28 de
maig, la 23 a Festa del Comerç al carrer
amb el tradicional tast de "vaca torrada".

Durant tot el dia es van realitzar activi-
tats en els carrers Baixada de la Plana, Tajo
i Lisboa. Els visitants van tenir l'oportunitat
de gaudir de música, dansa, activitats in-
fantils, concursos, tasts, sortejos i, natural-
ment, de tota l'activitat comercial. Més de
cent establiments (botiguers, entitats cul-
turals, esportives i socials del barri) van sor-
tir al carrer per promocionar els seus
productes i serveis.

Ludoteca, taller de maquillatge infan-
til, tallers de xapes o una recollida d'ali-
ments són algunes de les activitats que es

van trobar els assistents. Cal afegir actua-
cions com una mostra d'instruments, acti-
vitats com una exhibició de baldufes o els
concerts de DRumba2, Vilardellus, DJ No
Hope i Gandwind African Folk.

Com és tradicional, a partir de les 20:30
hores, estava previst un tast de vedella torra -
da per a tots els assistents. La cocció de la
vedella, a l'estil burduntzi, necessita temps,
dotze hores fent-se al caliu del carbó vege-
tal. Una vedella gallega de 200 quilos apro-
ximadament, per a unes 1.500 persones. No
en va quedar ni una engruna.

Més tard, a les 21:30 hores, al pati del
Mercat d'Horta es va fer un sopar de ger-
manor de comerciants, membres d'enti-
tats i associacions.



17 | líniahorta.catJuny 2016COR D’HORTA - BUTLLETÍ Nº 1



| 18 líniahorta.cat Juny 2016 COR D’HORTA - BUTLLETÍ Nº 15

Podrem resoldre tants desgavells?

No tenim govern a Espanya i el que hi ha a
Catalunya no acaba de trobar els elements
decisius ni aliats per  tirar endavant les pro-
postes que són necessàries per aconseguir
un projecte nacional que pugui satisfer els
catalans.

És una pena molt gran el fet de reco-
nèixer que a dia d'avui s'ha desinflat de
forma evident la motivació independen-
tista que una bona part del poble havia ex-
pressat en diverses manifestacions i
declaracions de tota mena.
En aquesta alçada de la pel·lícula, la gent
no entén les moltes dificultats que provo-
quen diputats del Parlament de Cata-
lunya, que des de bon principi podíem

imaginar que amb la seva actitud no era
factible anar massa lluny, tenint en
compte la radicalització de les seves idees,
molt legítimes si voleu, però gens assen-
yades per aplicar en les circumstàncies en
què es mouen actualment les lleis a l'Estat
espanyol i que haurem de seguir de mo-
ment, ens agradi o no, mentre tinguem la
dependència econòmica a la qual estem
sotmesos pel govern d'Espanya. Us par-
lava de radicalització d'uns quants que no
han estat capaços d'entendre el que ara
necessita el govern de Catalunya, que no
és altra cosa que cohesió i entendres de
forma suficient entre els que han aconse-
guit la majoria parlamentària amb prou
diputats per a tirar endavant la gestió que
ens porti a l'anhelada independència del
nostre país.

No és presentable el fet que una mino-
ria senyalada com "anticapitalista" tingui
presoner a tot un govern i lligar-lo de peus
i mans per tirar endavant una llei, la de
pressupostos, una llei considerada com la
més important i necessària en la que un
govern ha de basar la manera d'afrontar
tota una legislatura. Desitjo, demano fer-
vorosament i espero que ben aviat aquests
nous pressupostos tinguin plena vigència
pel bé dels catalans i catalanes que ho ne-
cessiten.

Però si amb tant desgavell general,
som capaços de fer una anàlisi de les mol-
tes coses que passen últimament a Cata-
lunya i a Barcelona en particular, arribarem
a la conclusió que d'aquesta manera
estem perdent el poc calaix que fins ara te-
níem a favor dels nostres propòsits d'un
raonable canvi de les institucions que ens
governen.

Veiem cada dia lamentables actua-
cions de regidors i diputats que fan caure
la cara de vergonya al modest ciutadà que
es vulgui preuar encara que sigui de la ma-
nera més minsa, en veure que els seus re-
presentants fan papers de veritables
agitadors, uns i traficants, altres.

És intolerable la participació de regidors
en problemes ben coneguts per tothom i
que han estat suficientment tractats en els
mitjans públics. Alguns d'ells han aconse-
guit veritablement el que volien; ser prota-
gonistes d'un guió que finalitzarà en una
seqüència en contra seu, i per a mi ben me-
rescuda.

Aquest evident desgavell, desordre de
tot l'ordenat, farà que sigui molt difícil un
pronòstic de guanyadors per a les pròxi-
mes eleccions a Espanya. De tota manera
els seus resultats poc els hi ha de preocu-
par els que creuen i treballen per una Ca-
talunya diferent de la d'ara, que sens dubte

serà millor i que tots esperem amb il·lusió,
a pesar de tot.

L’Hortenc
erm38@msn.com

El dijous 9 de juny va començar la nova cam-
panya "Tasts d'Horta-Guinardó", un conjunt
de rutes de tapes pel Districte, agrupant di-
versos barris i associacions de comerciants.

En total són 11 els establiments de res-
tauració del Cor d’Horta i Mercat que s'han
adherit a la iniciativa que ofereix una oferta
especial, tots els dijous des del 9 de juny al
13 d’octubre, de 18 a 23 hores, al preu
d'1,95 euros tapa + beguda (encara que al-
guns d'aquests establiments tenen un ho-
rari diferent de prestació de l'oferta).

La campanya es concreta en un plànol-

guia en el qual, a més de les dades dels es-
tabliments, consten imatges de les tapes i
la descripció dels seus ingredients. Les
dades es faciliten en les llengües catalana i
castellana.

Descarrega't el PDF amb les rutes i les
tapes que pots degustar, adjunt en arxius
relacionats.

També pots trobar la guia amb les rutes
en els equipaments municipals, els comer-
ços associats i a l'oficina del Cor d'Horta i
Mercat, Passatge Vila i Rosell, 8 o a la parada
dels punts del Mercat d'Horta.

1.- La Taberna Alí Baba - Carrer Tajo, 23 - 93 420 50 73
2.- Frankfurt Horta - Plaça d’Eivissa, 4 - 93 407 01 09
3.- Forn Nou La Panera - c/ Baixada del Mercat, 7 - 93 429 07 57
4.- Les Torrades XXL - Passeig Valldaura, 26 - 632150871
5.- La Terrassa del Pàdel XXL - C/ Campoamor, 66 - 93 023 54 29
6.- La Bacardina Cafè Terrassa - Plaça Bacardí, 11 - 93 358 78 31
7.- Frankfurn Horta - Passeig Maragall, 408 - 93 420 81 64
8.- Destapa’t - C/ Chapí, 56 - 93 004 46 61
9.- Racó d’Horta - C/ Feliu i Codina, 24 - 931866531
10.- La Fonda d’Horta - Plaça d'Eivissa, 8 - 93 024 58 37
11.- DUPLEX - Plaça Bacardí, 8 - 93 125 30 60

Els bars i restaurants del Cor d’Horta i Mercat 
participants a la campanya són:

Noves tapes, nou horari... 
vine dijous a la nova ruta de tasts!



Entitats del barri  Programació juny
Horta Esportiva

Una temporada més, l'Àrea Social de
l'UE Horta, juntament amb la UEC
d'Horta, impulsarà la tercera edició de
la caminada Horta-Montserrat, que
tindrà lloc divendres vinent, 17 de
juny. Aquesta cita important per als
aficionats al senderisme començarà a
les 19:30h des del CEM Horta i
recorrerà aproximadament 53 km
fins a arribar al monestir, l'endemà al
matí. La tornada a Horta es realitzarà

en autocar a les 12:00h. El preu és de
20 euros per a socis i de 25 euros per
als acompanyants. Tots els inscrits
tindran samarreta i obsequis de
record. Passa per la recepció a fer la
teva inscripció!

Més informació: 
Tel. 934 27 64 79

Carrer de Feliu i Codina, 27

Sàhara Horta
Aquest estiu, tindrem entre nosaltres a nou nenes i
nens sahrauís que vindran dels campaments de
refugiats de Tindouf (Algèria) i, com els altres
anys, estaran acollits per famílies dels nostres
barris sòcies de l'entitat.

Com activitats obertes a les veïnes i veïns del
barri, destacarem la Festa de Benvinguda que
farem el dia 4 de juliol a les 18h al Centre Cívic
Matas i Ramis.

També, amb la col·laboració de la Unió
Esportiva d'Horta faran el dia 21 de juliol a partir
de les 15h al camp de futbol d'Horta, el partit
amistós de futbol entre nenes i nens sahrauís i una
selecció dels participants al Campus d'Estiu
d'HORTA ESPORTIVA.
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Ateneu Hortenc

Foment Hortenc Grup Sardanista Horta 
Fundat l'any 1923

Ballada de Sardanes de juny:
Diumenge 12 de juny 2016 a les 11:30h

a la plaça Eivissa, 
amb la Cobla de Sabadell

per les Festes de Sant Lluís

Dissabte, 18 de juny 
Vermut Jazz – Actuació  jove a les 12:00

Diumenge, 10 de juliol
Vermut Jazz – a les 12:30

Temporada de teatre i activitats  al
Foment Hortenc  2016 3r Trimestre

Diumenge, 19 de juny  a les 13:00h
Taller de Teatre  Petits “La fàbrica de les emocions"

Dir. Maria Clapés i Marina Martín

Diumenge, 19 de juny  a les 19:00h
Taller de Teatre  Mitjans “Assassinat a Hollywood"

Dir. Laia Alsina i  Jordi Centelles

Diumenge, 19 de juny  a les 20:00h 
Taller de Teatre  Grans “La  síndrome d'Estocolm"

Dir. Laia Alsina i  Jordi Centelles

Més informació: 
Tel. 93 429 10 40
Alt de Mariner, 15
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La Federació Cor d’Horta i Mer-
cat va celebrar el passat dissab-
te 28 de maig la seva 21a Festa
del Comerç al carrer, una cita
que va tenir lloc als carrers Bai-
xada de la Plana, Tajo i Lisboa i
que va aplegar més de 100 boti-
gues de l’associació. 

Durant tot el dia es van cele-
brar activitats programades per
a tots els públics, com ara ac-
tuacions musicals, tallers, dansa,
concursos, degustacions i sorte-
jos de premis. Paral·lelament, els
comerciants de Cor d’Horta van
poder mostrar els seus produc-
tes i ofertes de cara a l’estiu. En-
tre les activitats que van comp-
tar amb més participació hi va
haver la ludoteca, el taller de ma-
quillatge infantil, el de xapes i un
recapte solidar d’aliments. 

Pel que fa a les actuacions, els
grups DRumba2, Vilardellus,
DJ No Hope i Gandwind African
Folk van ser els encarregats d’a-
nimar el públic visitant durant
una jornada que va oferir un
temps perfecte. 

Però com sol passar cada
any, l’activitat preferida dels as-

sistents va ser la rostida de la ve-
della. La cocció dels 200 quilo-
grams de carn, realitzada a l’es-
til basc burduntzi, va arrencar
ben d’hora per tal que a partir de
dos quarts de 9 de la nit els visi-
tants poguessin gaudir d’una
porció. En total, segons l’eix,
van repartir 1.500 trossos. 

Cor d’Horta destaca la bona afluència de visitants. Foto: CH

Més de 100 botigues en una bona
Festa del Comerç de Cor d’Horta
» L’eix valora positivament la jornada i en destaca l’assistència

» La vaca torrada a l’estil ‘burduntzi’ va ser un dels plats forts del dia

INICIATIVA4La segona meitat
del mes de maig va tornar a es-
tar dedicada als mercats. Coin-
cidint amb la Setmana Interna-
cional dels Mercats, el consisto-
ri s’ha adherit a la campanya Es-
tima el teu mercat, una iniciati-
va d’àmbit mundial que pretén
fer valdre aquests equipaments
i impulsar-los entre els clients.
En paral·lel, Ajuntament, Mer-
cabarna i Diputació també han
desenvolupat la campanya Tria
mercat, tria salut, que pretén

promocionar l’alimentació fres-
ca i saludable.

Al llarg d’aquells 15 dies, di-
ferents mercats de la ciutat van
programar tot un seguit d’acti-
vitats per a tota la família. Des
de xerrades sobre alimentació
saludable i productes de tem-
porada, passant per actuacions
musicals i activitats infantils, i
arribant a demostracions en di-
recte de cuiners famosos o
showcookings, molt de moda
darrerament. 

La campanya Estima el teu
mercat s’impulsa des de fa uns
anys a diversos mercats del món,
i vol posar de manifest la im-
portància d’adquirir productes
frescos i de temporada per a
gaudir, d’aquesta manera, d’una
alimentació “responsable, se-
gura i sana”, segons afirmen
des del consistori. Un consisto-
ri que també impulsa, per altra
banda, els Mercats Verds, un
programa que aposta per mer-
cats amb productes ecològics. 

Tallers | Cuines del món a la Vall d’Hebron
L’Espai Cuina’m del Mercat de la Vall d’Hebron ha preparat un taller de

cuines del món de cara al pròxim divendres 17 de juny. Aquest taller forma
part de la sèrie que ha vingut celebrant l’espai des del mes d’abril. En

aquesta ocasió, es tractarà la fusió de la cuina d’Indonèsia i d’Holanda.

Redacció
HORTA

Fomentant els productes frescos

La Confederació de Comerç
cessa Miquel Àngel Fraile 

POLÈMICA4La Confederació
de Comerç de Catalunya (CCC)
va comunicar ahir el cessament
del seu secretari general, Miquel
Àngel Fraile, perquè, segons in-
dica, “els comptes dels darrers
exercicis s’han tancat amb pèr-
dues”. Segons el comunicat, la
junta “ha perdut la confiança en
la tasca de Fraile perquè els
comptes dels darrers exercicis
s’han tancat amb pèrdues”.

Segons va avançar El Perió-
dico a principis de juny i han
confirmat fonts de la CCC a
aquesta publicació, una audito-
ria externa hauria detectat un fo-
rat de més de dos milions d’eu-
ros als comptes. 

Segons ha explicat el ma-
teix Fraile a diversos mitjans, ell

va posar a disposició el seu cà-
rrec a principis de setmana per-
què  s’han arrossegat anys de
pèrdues, però ha negat la possi-
bilitat que hi hagi cap irregula-
ritat. Segons va indicar El Pe-
riódico, la CCC també ha relle-
vat de les seves funcions a Rosa
Maria Serrano, directora del de-
partament de Formació de l’en-
titat i esposa de Fraile. 

De moment, i de manera in-
terina, la presidenta de la Con-
federació de Comerç, M. Rosa
Eirtja –qui hauria encarregat
l’auditoria–, ha assumit les fun-
cions de la secretaria general.

Fraile havia estat l’únic se-
cretari general de la patronal de
comerciants catalana des de la
seva fundació, l’any 1985. 

Les demostracions de cuina han tingut molt bona acollida. Foto: Mercats BCN



El comerç, un coixí social
» La Fundació Barcelona Comerç col·labora amb 

moltes iniciatives solidàries que milloren la societat

EDITORIAL/ El comerç no és només una
activitat econòmica, un vehicle de relació
entre les persones o un il·luminador de ca-
rrers, sinó que també és un actor principal
per detectar problemàtiques que moltes
vegades no arriben a les administracions
pertinents i, si hi arriben, amb la manca de
recursos que hi ha en l’actualitat no poden
solucionar-les.

A part de la nostra vocació de servei als
altres, també col·laborem amb moltes ini-
ciatives que milloren la societat, sense més
retorn que la satisfacció personal d’ajudar.

Per exemple, la Fundació Barcelona Co-
merç col·labora amb multitud d’esdeveni-
ments de caire solidari i social,  tenint com
a objectiu avançar cap a una responsabili-
tat social comercial del col·lectiu. 

Un altre exemple pot ser una iniciativa
presa per l’Ajuntament de Barcelona, en
detectar una sèrie de problemàtiques en-
vers les persones grans de les quals els ser-
veis socials no tenen constància. La seva
proposta ha sigut posar-se en contacte
amb les organitzacions comercials d’àm-
bit territorial per fer de “radars”:  fer arribar

als serveis socials les conductes de risc d’a-
questes persones o dels seus familiars o
cuidadors. Nosaltres, que estem molt a
prop de les persones que vénen als nos-
tres establiments, que els veiem quasi
cada dia i parlem amb ells, podem detec-
tar un problema de malnutrició, de mal-
tractament, de mala dosificació dels
medicaments, de qualsevol signe evident
de canvis en les seves conductes habituals,
duent a terme una tasca d’ajuda social a
cost zero per a les administracions. 

Aquest model de comerç és el que

hem de defensar entre tots. No volem
tracte de favor, volem justícia en un mo-
ment en què l’ultraliberalisme només be-
neficia els que després tenen un
comportament ètic i social deplorable.
Promoure la corresponsabilitat compar-
tida entre actors socials, comerç i adminis-
tració ha de ser la fórmula de gestionar els
nostres entorns de relació tant urbanística
com relacional.

Pròsper Puig i Brignardelli, vicepresident 
administratiu de la Fundació BCN Comerç

» L’entitat recorda que fa una tasca de “radar” 
per detectar possibles problemàtiques als barris

Montserrat Ballarín pàg 23
“Crec que el petit comerç 
ha d’estar el més 
associat possible”
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Lluís Llanas pàg 22
“La Fundació Barcelona Comerç
necessitava adaptar-se als 
nous temps, i això estem fent”
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ENTREVISTA/Montserrat Ballarín és la
tercera regidora de Comerç en poc
temps. Parlem amb ella sobre el seu
model de comerç, sobre l’associacio-
nisme i sobre els temes candents.

Com defensarà el comerç de des de
l’Ajuntament?
El nostre pla és ser aliats d’aquell co-
merç que està fent les coses bé, que
lluita per donar un servei i que està in-
teressat a innovar i a tenir un signe
identitari propi. Pensem que el comerç
ha d’estar el més associat possible i
volem donar-li suport per tal que pugui
innovar i adaptar-se als nous temps.

Quan es començarà a donar aquest su-
port?
Tenim un diàleg molt fluid amb les asso-
ciacions de comerciants més representa-
tives i molt aviat reunirem el Consell de
Comerç i Ciutat, on avaluarem del Pla
d’Impuls i Suport de Comerç 2013-2016.
Volem fer un balanç i anàlisi conjunt sobre
l’execució del Pla i, juntament amb les
idees del programa de proximitat, el pacte
de Govern –on hi ha una clara aposta pel
desenvolupament del comerç en àrees

més problemàtiques– i amb altres idees
del PAM, plantejar les bases del que serà
el nou Pla d’Impuls i suport fins al 2019.

Ha parlat abans de l’associacionisme
comercial. Com el veu vostè actual-
ment?
El balanç és desigual segons els barris.
Hi ha zones on aquest associacionisme
és molt fort i això es tradueix en què el
comerç es desenvolupa, aconseguint
més força. I en altres no existeix, cosa
que ens preocupa molt. En aquest sen-
tit, amb la Fundació, els Districtes i els
tècnics de comerç hem d’aconseguir
que el sector s’organitzi. Cal començar
de mica en mica, amb coses concretes
per anar reforçant el teixit associatiu.

Des del maig portem un ritme frenètic
amb els aldarulls de Gràcia. Hem sentit
a parlar de mesures de suport als co-
merciants de Gràcia. En què es basen?
Creiem que tota la situació a Gràcia amb
el Banc Expropiat ha agreujat la situació
delicada en la qual estava el teixit asso-
ciatiu i comercial de la zona. El passat 8 de
juny hi va haver una reunió on es va pac-
tar que a finals de mes hi haurà un Pla de

Comerç amb dos vessants: un de pla de
xoc, amb accions ràpides i resolutives per
millorar l’afluència de clients, i un segon
basat en un pla estratègic que implicaria
intentar formar una federació, crear una
marca per a l’entorn, una identitat prò-
pia... Un treball de més recorregut. Posa-
rem els recursos que calguin, però hem
de rebre informació dels comerciants per
saber què els fa falta.

Un altre tema candent és el top manta,
què en pensa?
Nosaltres estem al costat de les persones
que fan les coses correctament i d’acord
amb la legalitat i d’aquelles altres que per
circumstàncies de la vida estan fora de la
legalitat però que s’hi volen acostar.
Creiem que a les persones que exercei-
xen la venda ambulant il·legal i volen
tenir una nova oportunitat cal ajudar-les,
i des de l’Ajuntament tenim diferents pla-
taformes per fer-ho, com Barcelona Ac-
tiva. Però al mateix temps considero que

els productes falsificats, la manca de pa-
gament de les taxes d’ocupació o la
manca de pagament dels impostos deri-
vats d’aquestes vendes són coses que di-
fícilment es poden acceptar en un
ajuntament democràtic. Cal afegir també
que l’assemblatge i la venda de produc-
tes falsificats és un delicte. Per tant,
també caldria el suport de la Generalitat
i la implicació de les forces de seguretat
autonòmiques.

I sobre la qüestió dels horaris, quina
opinió té?
Per sort tenim un acord pactat al Ple amb
el qual es va arribar a un consens. Crec que
aquest és l’acord que funciona, no satisfà
del tot ningú però tothom se sent repre-
sentat en gran part. Crec que hem d’avan-
çar en el compliment i els compromisos de
l’acord. Ara per ara no és el moment de tor-
nar a obrir aquest debat perquè, tot i que
hi ha opinions enfrontades, no podem se-
guir aprofundint en les diferències.

MOSTRES/Els eixos i associacions comercials han pre-
parat uns mesos de juny i juliol farcits d’activitats i fi-
res a l’aire lliure per aprofitar el bon temps. Durant els
primers dies de juny, diferents eixos han celebrat fi-
res comercials, com ara Barnavasi, el passat dia 4, l’Eix
Sant Martí, diumenge 5 de juny, o bé l’Eix Sant Andreu,
que va sortir al carrer el passat 4 de juny. 

Una altra de les activitats preferides dels eixos són
les rutes de tapes. L’Eix Sagrada Família està celebrant
la seva primera fins al 28 de juliol, mentre que els ei-
xos del Clot, Sant Martí i Poblenou fan el seu Triata-
pes fins a finals del mes que ve. 

La calor convida a sortir al
carrer a gaudir dels eixos

ESDEVENIMENTS/ El programa de primavera-estiu
del BCN Moda al Carrer va arribar a la seva fi el pas-
sat dissabte 4 de juny amb la desfilada de Barnava-
si, celebrada al carrer Muntaner, entre Ronda General
Mitre i Arimón. Abans, uns altres cinc eixos comer-
cials van celebrar les seves. 

L’Eix Sagrada Família va obrir foc el passat 20 de maig,
mentre que l’Eix Sant Andreu la va celebrar l’endemà. Una
setmana més tard, el 27 de maig, l’Eix Sant Martí va treu-
re les seves propostes de moda i complements al carrer
Cantàbria i dijous 2 de juny va ser el torn de l’Eix Sarrià.
L’endemà divendres dia 3 va ser el torn de l’Eix Clot. 

Des de la Fundació Barcelona Comerç, impulso-
ra del cicle d’actes de moda al carrer, s’ha fet un bon
balanç de les desfilades i s’ha assegurat que milers de
persones han estat testimonis d’un cicle que pretén
demostrar que els barris també marquen tendència. 

Milers de barcelonins omplen les
desfilades del BCN Moda al Carrer

“El comerç ha d’estar el
més associat possible”
Montserrat Ballarín / Regidora de Comerç de l’Ajuntament
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“La Fundació necessitava adaptar-se
als nous temps, i això estem fent”

CONSUM/ El Parlament Europeu
ha aprovat una resolució que ins-
ta la Comissió a posar en marxa
mesures contra les pràctiques
deslleials en la cadena de distri-
bució d’aliments, per tal de garantir
ingressos justos als productors i
més varietat de productes als
clients. A més, també reclama
combatre la sobreproducció i el
malbaratament. “Hem de fer més
per millorar l’equilibri entre els
proveïdors i els supermercats”, ha
dit un dels ponents de la resolució. 

El Parlament
Europeu, contra la
pràctica deslleial

FORMACIÓ/ El Cibernàrium, al
carrer Roc Boronat, 117, acollirà
els pròxims dies 21 i 23 una ses-
sió formativa gratuïta adreçada
a planificar i posar en marxa
una botiga virtual. Aquesta ac-
tivitat mostrarà els passos que cal
seguir per muntar la botiga a la
xarxa mitjançant el programari
OSCommerce, una plataforma
lliure i gratuïta. El concepte de
botiga virtual representa l’in-
tent de traslladar l’operativa tra-
dicional d’un comerç a internet. 

Un taller per posar
en marxa una
botiga virtual

Lluís Llanas / Vicepresident executiu de la Fundació Barcelona Comerç

DADES/Segons dades publicades
fa pocs dies per l’Institut Nacional
d’Estadística (INE), les vendes del
petit comerç de proximitat cata-
là van augmentar un 6,8% a l’abril
respecte al mateix mes de l’any
passat. Aquest augment ha estat,
en aquesta ocasió, superior al de
la mitjana estatal, que va ser del
6,4%. Les comunitats autònomes
que més han augmentat vendes
han estat les Illes Balears –amb
prop del 9%–, País Basc –8,5%– i
Madrid –8,3%–. 

Tornen a créixer les
vendes del comerç
de proximitat

ENTREVISTA/ Lluís Llanas és president
i botiguer a l’Associació de Comerciants
de Creu Coberta i, des del passat mes
de maig, quan es va elegir la nova Junta
a la Fundació Barcelona Comerç, també
és vicepesident executiu. Amb ell par-
lem dels canvis a la Fundació i de com
en sortiran beneficiats els eixos.

Quins canvis es podran veure a la
Fundació?
Estem avançant cap a una gestió més ho-
ritzontal. La nostra intenció és involucrar
cada cop més els patrons de la fundació,
els presidents dels eixos, els quals tenen
un coneixement molt profund del co-
merç de la ciutat i són clau per a la nos-
tra organització.

Quines funcions desenvoluparà com
a vicepresident executiu?
M’encarregaré del desenvolupament
d’activitats de la Fundació durant l’any,
seguint els programes i les estratègies
definides amb el patronat, el president
i el director. A més, m’encarregaré de la
gestió de diferents àrees com el pro-
grama de relacions amb nous eixos,
acords institucionals, immigració, res-
ponsabilitat social corporativa i acom-
panyament i serveis als associats, entre
d’altres. 

Què aporta aquesta nova junta? 
Primer de tot he intentat veure quines
són les necessitats de la Fundació i de-
finir quins valors volem defensar. Com
a Fundació hem d’adequar-nos als nous
temps, amb estratègies definides. La
Fundació també ha de ser capaç de do-
nar resposta a nous fenòmens: hi ha ha-
gut molts canvis en el món associatiu,
molts canvis polítics i divisió d’opi-
nions en temes sensibles, i això ens ha
portat a la definició d’un nou programa.
Aquest nou programa es basa en qua-
tre pilars: transparència, treball en xar-
xa, serveis i responsabilitat social cor-
porativa. 

En què es basarà aquesta transpa-
rència que cita?
Cal avançar cap a una manera d’actuar
que reforci la confiança que els eixos co-
mercials tenen en nosaltres: hem de fer

accessible tota la informació i exposar-
la als nostres associats, implantant de-
terminats mecanismes d’autocontrol i
rendició de comptes.

I pel que fa al treball en xarxa?
La gestió d’una associació, i en aquest cas
d’una fundació, només es possible quan
es pensa i es fa en xarxa. Una associació
és una xarxa de relacions. El treball en
xarxa té dues vessants: una d’externa,
amb la qual pretenem reforçar la xarxa
de relacions amb entitats i diferents or-
ganitzacions innovadores i comple-
mentàries en l’àmbit de ciutat, per poder
desenvolupar projectes compartits i
arribar a tots els temes d’importància,
convertint-nos en agents de transfor-
mació amb capacitat de formular opi-
nions i d’exercir lideratge. L’altra vessant
és més interna, a nivell d’organització, i
ens permetrà ser més dinàmics a l’hora
de prendre decisions i de tirar projectes
endavant alhora que impliquem molt
més els patrons. 

I com es defensarà la Responsabilitat
Social Corporativa?
El comerç ha de tenir una exigència èti-
ca. La Responsabilitat Social Corporati-
va ha de ser la contribució activa i vo-
luntària per millorar en l’àrea social,

econòmica i ambiental, avançant cap a
la formació d’eixos socialment respon-
sables. 

Tot això com ajuda els eixos?
Esperem que, començant per aquestes
accions, els eixos se sentin part activa
de la Fundació en ser ells mateixos els
que gestionaran les àrees autònomes.
Això sí, sempre seguint els valors in-
closos dins del nostre codi ètic, el pla
d’actuació, els estatuts i tenint en comp-
te que hi hagi sempre una viabilitat eco-
nòmica.  

També s’ha parlat molt de nous serveis
i iniciatives. En podria citar algunes?
La Fundació ha d’evolucionar cap a la
prestació de serveis de qualitat. Està
clar que hem de ser una central de ser-
veis incorporant accions com la Q de
qualitat, desenvolupant plans com el
defensor del client, intentant donar
suport als eixos a nivell de comunica-
ció... És a dir, reforçar l’estructura de la
Fundació per donar serveis als associats.
El nostre lema és Cultura, Ciutat i Co-
merç i, per tant, hem d’evolucionar
cap a aquesta prestació de serveis de
qualitat oferint també sistemes de pla-
nificació, de seguiment i d’avaluació per
tal de valorar-ne l’impacte. 
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L’èxit d’una botiga no es mesura no-
més amb el volum de vendes o amb
el tipus de clientela que aplega. La
diferència entre mirar cap enda-
vant amb optimisme o replantejar-
se el negoci depèn, molt sovint, de
com es gestionen els recursos. I un
exemple n’és l’optimització del con-
sum d’energia elèctrica. 

Poca gent sap que, de mitjana,
una botiga d’alimentació consu-
meix  29.128 kWh anuals, el que es
tradueix en una despesa de 4.500
euros, o que un establiment co-
mercial dedicat al sector del lleure
es gasta cada any una mitjana de
1.200 euros només en energia con-
sumida. Aquestes dades, propor-
cionades per un estudi recent de
l’Institut Català d’Energia (ICAEN),
mostren que el marge de millora
per escurçar despeses als comerços
de Catalunya és ample. 

És per aquesta raó que la Ge-
neralitat va iniciar el passat 23 de
maig una campanya per fomentar
l’estalvi i l’eficiència energètica als co-
merços, amb l’objectiu d’avançar cap

a un sector “més productiu, rendible
i sostenible”.  El programa, que por-
ta per nom Estalvi d’Energia al teu co-
merç, inclou tallers formatius i fins i
tot la possibilitat de gaudir d’un diag-
nòstic gratuït de consum elèctric a
les botigues que així ho sol·licitin. 

DIAGNÒSTIC DE FRANC
Amb els diagnòstics energètics de
franc que ofereix el programa, els bo-
tiguers comprovaran quin és el seu
potencial d’estalvi i quines mesures
poden posar en pràctica per millo-
rar-lo el màxim possible. Aquesta
anàlisi s’ha de demanar en la sol·li-
citud d’inscripció als tallers. 

Un cop assessorats, els boti-
guers tenen accés a una línia de fi-
nançament per aplicar les obres
necessàries i esdevenir un establi-
ment eficient energèticament par-
lant. En concret, el Consorci de Co-
merç, Artesania i Moda (CCAM) tin-
drà disponible, fins al 30 de setem-
bre, una línia de préstecs de 10.000
a 100.000 euros amb un aval del
70%, els quals seran tramitats amb
CaixaBank o Banc Sabadell. 

EINES PER ESTALVIAR
Per la seva banda, les sessions for-
matives –que a Barcelona van

arrencar el mateix 23 de maig,
amb la jornada inaugural– estan
encaminades a conscienciar i in-
formar sobre la despesa energèti-
ca i a conèixer accions, eines i pràc-
tiques de gestió elèctrica que qual-
sevol persona pot impulsar a la seva
botiga, les quals, de retruc, “acaben
redundant en la rendibilitat del
negoci, en la seva imatge envers els
seus clients i en el medi ambient”,
asseguren des del departament
d’Empresa i Coneixement. 

Aquests tallers se celebraran
arreu de Catalunya fins al dia 27 de
juny, tot i que a Barcelona ja van
acabar dimarts dia 7 de juny amb
una sessió al Centre d’Artesania de
Catalunya, situat al carrer Banys
Nous, 11, de dos quarts de 10 a dos
quarts de 12 del matí. 

Per inscriure’s a les sessions cal
visitar la web www.ccam.cato enviar
un correu a l’adreça electrònica 
chernandez@gencat.cat. I per obte-
nir més informació sobre el pro-
grama, la Generalitat també ha ha-
bilitat el telèfon 934 849 909 per
a qualsevol dubte. La iniciativa
ha estat impulsada per la Gene-
ralitat a través del CCAM, l’ICAEN
i l’Associació de Gremis d’Instal·la-
dors de Catalunya (AGIC).

Vols estalviar energia a la botiga?
» La Generalitat impulsa una campanya per millorar l’estalvi energètic als establiments comercials
» El programa ofereix diagnòstics de consum gratuïts als comerços i préstecs per aplicar-hi millores

Redacció
BARCELONA

L’eficiència energètica al comerç el fa ser, segons la Generalitat, “més efectiu i sostenible”. Fotos: Arxiu / Infografia: Línia

CONSELLS4L’estalvi energètic
és una acció que no només ajuda a
rendibilitzar un negoci, sinó que
també col·labora amb la sostenibi-
litat i el medi ambient. En aquest sen-
tit, un dels elements que més con-
sum elèctric genera i que més im-
pacte pot tenir sobre la natura és la
il·luminació.

Ara per ara, el 40% de focus de
llum de les botigues són fluorescents,
els quals generen el 27% del con-
sum, una xifra que augmenta fins al
57% en el cas dels llums halògens,
que suposen el 35% dels punts
d’il·luminació. Una bona pràctica
per reduir la factura de la llum és
apostar per les bombetes de baix
consum, un tipus d’il·luminació que

no arriba al 20% als comerços i que
té un consum energètic inferior. 

Per altra banda, un altre dels ele-
ments a tenir en compte són els ai-
res condicionats. Segons l’estudi
de l’Institut Català d’Energia sobre
el consum elèctric a les botigues ca-
talanes, un 69% dels establiments
tenen aire condicionat. L’antiguitat
mitjana dels aparells, tal com descriu
el mateix informe, és de poc més de
quatre anys, tot i que les xifres varien
un pèl en funció del tipus de comerç.
En aquest sentit, la renovació i ins-
tal·lació d’equips adequats a cada es-
pai permetria estalviar més. 

Amb tot, aquestes són algunes
de les  petites accions que poden aju-
dar a reduir despeses i ser sostenibles. 

Petites accions per estalviar
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La FAVB ha dut a terme una enquesta a una cinquantena de col·lectius veïnals per tal de 
conèixer quines són les millores que els veïns reivindiquen en temes com urbanisme o mobilitat

L’estat de la ciutat, a examen
INFORME/ Els veïns tenen molt a dir en com
volen que sigui l’urbanisme dels seus barris.
Així ha quedat demostrat en un informe que
la FAVB ha presentat recentment en el marc
del Fòrum veïnal sobre l’urbanisme de la ciu-
tat. El document, que mostra el resultat de
dos qüestionaris que han contestat 52 asso-
ciacions de veïns, recull les conclusions de la
consulta ordenades per districtes i reflecteix
les demandes en àmbits com l’urbanisme, la
mobilitat, l’ensenyament o els equipaments.

Així doncs, a Sants-Montjuïc els veïns de-
nuncien la desigualtat que hi ha entre la Ma-
rina i la resta de barris. El veïnat considera
que cal millorar la mobilitat d’aquest territori
i potenciar l’oferta lúdica i de lleure per a to-
thom. També denuncia la contaminació de
les zones industrials. Des dels barris propers
al nucli de Sants, es demana lluitar contra el
soroll de les terrasses a les nits.

Els resultats a les Corts, en canvi, incidei-
xen a instar l’Ajuntament a considerar molt
més les decisions dels veïns en el projecte de
les superilles o en les reformes de la Colònia
Castells –ja encaminada– o el pla Anglesola.
Els cortsencs també reclamen una residència
pública per a persones amb discapacitats,
posen l’accent en la pobresa i les persones
que dormen al carrer cada nit i demanen mi-
llores en el manteniment de les zones verdes.

A Sarrià-Sant Gervasi la mobilitat i la reivin-
dicació de més línies de bus nocturn és el tema
estrella. Des de Can Caralleu volen un local per
a l’associació de veïns i que es reasfaltin els ca-
rrers i a les Planes creuen que cal combatre el
soroll dels Ferrocarrils de la Generalitat.

Els espais per als vianants i de convivèn-
cia pública són les grans demandes a l’Ei-

xample. A més, els veïns reclamen la creació
d’escoles, de zones verdes i la necessitat
d’impulsar l’habitatge de protecció oficial,
millorar la gestió del turisme a la Sagrada Fa-
mília i avançar en la connexió del tramvia.

El turisme també és l’eix central de les de-
mandes a Ciutat Vella, però els seus veïns
també volen més equipaments i la millora
de l’accessibilitat a escoles i residències. A la
Barceloneta demanen reforçar el Pla Espe-
cial de Reforma Interior (PERI) del barri.

Pel que fa a Gràcia, la gran reivindicació
que fan els veïns és la renovació del Pla
d’Habitatge. Altres demandes són la millora
de les voreres al nord del districte i la modi-
ficació de la línia de bus 87. També es de-
mana reformar l’entorn de la plaça Joanic.

Els veïns de Sant Martí reclamen més dià-
leg amb les institucions. A més, volen equi-
paments públics i esportius per a totes les
edats i que es reforci la xarxa d’autobusos.
També demanen que es doni una empenta
al teixit industrial del districte.

A Sant Andreu es posa el focus en la re-
solució dels plans urbanístics vigents que
estan aturats, com el PERI de la Maquinista a
Bon Pastor. La mobilitat és una altra gran de-
manda i els veïns reclamen que s’avanci en
les obres del TGV.

La reivindicació més important a Nou Ba-
rris és la remodelació i el manteniment de l’es-
pai públic. La renovació i millora dels parcs o
el reforç de la xarxa de transport urbà són els
altres punts que consideren que cal millorar.

Per últim, els veïns d’Horta-Guinardó
també incideixen en les deficiències del
transport públic i reclamen millores als ca-
rrers i nous centres educatius i sanitaris.

MANIFESTACIONS/ El cap de setmana del 28 i el 29 de
maig, la ciutat es va convertir en l’escenari de dues ma-
nifestacions en defensa dels drets socials i laborals.

La primera d’elles, anomenada Marxa de la Dignitat,
va reunir prop d’un miler de persones d’entitats, partits
polítics i sindicats als Jardinets de Gràcia. Sota el lema ‘Pa,
treball, sostre i dignitat’, els manifestants van protestar con-
tra les polítiques d’austeritat, van reivindicar el dret a
l’habitatge i van demanar igualtat social i unes condicions
laborals dignes. Els participants van recórrer el passeig de
Gràcia i van acabar la seva marxa a la plaça de Catalun-
ya, on es van fer els parlaments i es va cloure l’acte.

La segona concentració, la que es va organitzar diu-
menge 29, va ser molt més nombrosa (60.000 assistents
segons els organitzadors, 8.000 segons la Guàrdia Urba-
na). Sota el lema 'Els drets no se suspenen: treball digne,
drets socials i democràcia real', més de 40 sindicats i en-
titats socials i sobiranistes van convocar aquesta mani-
festació com a resposta a les suspensions de les lleis d'e-
mergència energètica i habitacional i de la llei d'igualtat
per part del Tribunal Constitucional. La manifestació va
començar a la plaça Urquinaona, va baixar per la Via Laie-
tana i va acabar al Pla de Palau, davant la seu de la Dele-
gació del govern espanyol a Barcelona.

Milers de ciutadans surten al carrer
per defensar els drets socials i laborals TROBADA/Els dies 1 i 2 de juliol, l’Assemblea de Barris per

un Turisme Sostenible (ABTS) organitzarà un fòrum veï-
nal sobre turisme amb la col·laboració de la FAVB i la CON-
FAVC. “El fòrum neix perquè volíem crear un espai obert
on poder parlar de temes que no podem parlar durant les
assemblees”, explica Daniel Pardo, de l’ABTS.

Les activitats es faran a l’Espai Jove La Fontana de Grà-
cia i arrencaran amb la presentació a càrrec de les entitats
organitzadores i dues ponències de geògrafs que genera-
ran temes de debat obert. Durant el matí del dia 2 s’orga-
nitzaran tallers i dinàmiques participatives sobre temes com
el canvi d’usos en espais públics, el model econòmic o la si-
tuació del port amb els creuers, el medi ambient i la soste-
nibilitat, on participaran activistes del Comitato Nograndi-
navi d’Itàlia. A la tarda es farà un debat sobre formes d’au-
toorganització i la cloenda, amb música a l’aire lliure.

Preparen un fòrum sobre
turisme per al mes vinent

veïns en línia

Una imatge de la protesta del dia 29. Foto: CONFAVC

El periòdic dels veïns dels barris de Barcelona
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EQUIPAMENTS/ El passat 31 de
maig, sis associacions de veïns van
denunciar l’incompliment d’un
conveni que l’Ajuntament i Tele-
fónica van signar l’any 2007. La
companyia es comprometia a as-
sumir la conversió de nou edificis
antics en equipaments a canvi de
la requalificació d’un solar. 

Els veïns van reclamar que el
tema torni a sobre la taula i van
anunciar que han demanat una
reunió amb la regidora Janet Sanz
per conèixer la seva valoració del
conveni, analitzar les possibilitats
que hi ha perquè la ciutat rebi els
equipaments i revisar el projecte
d’edificació a l’antic edifici de la
companyia a l’avinguda de Roma.

Reclamen que
Telefónica compleixi
un conveni de 2007

OCUPACIÓ/ En un comunicat que signa
conjuntament amb l'Associació de Veïns de
la Vila de Gràcia, la FAVB es va posicionar a
principis de mes en contra del desallotja-
ment del Banc Expropiat (Gràcia), va defen-
sar la tasca social que els col·lectius que l’han
gestionat han dut a terme i va reafirmar el
seu suport a trobar una solució que permeti
la seva continuïtat i a desenvolupar políti-
ques “que frenin el procés especulatiu que
està en l’origen del problema”.

La federació critica el desallotjament del
local, assegurant que és “una mostra de com
s’ha resolt la crisi financera generada per la
bombolla especulativa”. La FAVB denuncia la
“persistent pressió especulativa” que pateix
la Vila de Gràcia i assegura que “l’immoble
mai no hauria hagut de tornar a mans priva-

des i les entitats del barri tenen tot el dret de
reclamar-lo per a fins socials”. Des de la FAVB
apunten que cal trobar una solució i que, se-
gons ells, aquesta passaria per una reflexió
conjunta entre els col·lectius del Banc, el tei-
xit associatiu del districte i les administra-
cions, que “han de fer tots els esforços per
obrir portes i no enquistar la situació”.

La FAVB també lamenta la situació de
tensió que viu el barri i destaca “les mobilit-
zacions pacífiques” dels veïns, tot i que
apunta que no els semblen “adequades de-
terminades actituds”. El comunicat també té
paraules per a l’acutació policial, la qual titlla
de “forassenyada” i diu que “ha contribuït a
trencar el clima de convivència”. Per últim, la
FAVB denuncia la gestió que Xavier Trias va
fer del cas durant el mandat passat.

La FAVB defensa la tasca social del Banc
Expropiat i confia en la seva continuïtat

URBANISME/ La Plataforma con-
tra l’Hotel del Rec Comtal i en De-
fensa del Patrimoni Històric va
tornar a organitzar una assemblea
el passat 28 de maig. “Van venir
una cinquantena de veïns i vam ex-
plicar que ens oposem a la cons-
trucció d’un bloc de pisos socials:
creiem que l’espai no és el més
adequat”, explica Maria Mas, co-
ordinadora de la plataforma.

Mas explica que estan recollint
signatures en contra del bloc i
diu que volen fer una altra troba-
da abans de l’estiu. A més, el dia 17
d’aquest mes, l’Antic Teatre orga-
nitzarà una actuació reivindicati-
va que anirà des del Palau de la
Música fins al davant de l’hotel.

Segueix la lluita
dels veïns del 
Rec Comtal

REIVINDICACIÓ/ La Marea Pen-
sionista ha tornat a fer sentir la seva
veu. Aquesta vegada, la platafor-
ma va organitzar una concentra-
ció davant del Tribunal Superior de
Justícia de Catalunya el passat 10
de maig per mostrar el seu rebuig
a la politització del sistema judicial.

“Van venir gairebé 500 perso-
nes i vam protestar perquè els jut-
ges primen els interessos dels po-
lítics als dels ciutadans”, explica el
portaveu Domiciano Sandoval.
Els pensionistes van protestar per
la congelació del sistema públic de
pensions amb efecte retroactiu.
Sandoval explica que, si cal, por-
taran les seves reivindicacions al
Tribunal d’Estrasburg.

Marea Pensionista:
no a la politització
de la justícia

El periòdic dels veïns dels barris de Barcelona

veïns en líniaveïns en línia

“És molt important que es fomenti la
solidaritat entre barris, d’aquí o de fora”

ENTREVISTA/Del 27 d’abril al 2 de maig, una
delegació catalana va visitar Buenaventura
(Colòmbia) per supervisar sobre el terreny
l’actuació de l’empresa catalana TCB, acusada
de greus impactes socials i ambientals. Entre
els integrants de la delegació hi havia Joan
Maria Soler, vicepresident de la FAVB. Ara par-
lem amb ell d’aquesta experiència i de la vo-
luntat de la FAVB de defensar els drets
humans més enllà de les fronteres de la ciutat.

Com va anar el viatge a Buenaventura?
Va ser revelador. Vam poder conèixer una re-
alitat molt diferent de la que vivim a casa nos-
tra, però amb la qual tenim alguns vincles, com
la presència de l’empresa TCB, que és catala-
na. Allà hi volen construir el port més impor-
tant de l’Amèrica Llatina al Pacífic i això alte-
ra, i molt, la vida als barris costaners.

Es tracta d’una zona que supera tots els ín-
dexs del país en violència i vulneracions de
drets humans. És tan greu la situació?
Molt, i no només al país, sinó a tot el continent.
De fet, només Juárez, a Mèxic, té una situació
pitjor. La població pateix una pobresa extre-
ma, no hi ha hospitals –el més proper és a Cali,
a 150 quilòmetres– i com a molt tenen 2 o 3
hores d’aigua potable al dia. La gent es quei-
xa que, mentre grans empreses fan el seu gran
negoci, les condicions de vida no milloren.

Van poder comprovar si, com creien, la fi-
lial de l’empresa TCB està implicada en la
vulneració de drets humans a la ciutat?
No som detectius, però la gent assenyala
aquestes empreses i diu que, per activa o per
passiva, tenen relació amb la situació de vio-
lència. Però no tenim elements per arribar a
una conclusió així. Tot i això, les dades diuen
que en els darrers anys hi ha hagut uns 8.700
assassinats i més de 2.000 desapareguts.

Van poder visitar les instal·lacions de l’em-
presa? Els van rebre bé?
Sí, la rebuda va ser correcta, molt ben prepa-
rada per part d’ells, cuidant tots els detalls al
màxim per transmetre una imatge de trans-
parència i netedat.

A banda d’aquesta empresa, també volien
confirmar si altres companyies catalanes te-
nen interessos a la ciutat. Què van trobar?
Volíem parlar amb Esteyco perquè han fet el
masterplande Buenaventura, però no van res-
pondre la nostra petició fins una hora abans
que agaféssim l’avió de tornada. Ens fa la sen-
sació que volien evitar la trobada.

Fa un any, el Parlament es va comprometre
a seguir la situació. S’ha fet alguna cosa al
respecte des de les institucions?
Sí, de fet el viatge forma part d’aquesta voluntat
i el passat dia 3 vam fer-ne una presentació al
Parlament. A més, sabem que es vol impulsar
un organisme per vigilar el comportament ètic
de les empreses catalanes a l’estranger.

Creu que és positiu per a la FAVB implicar-
se en accions exteriors o s’hauria de res-
tringir l’àmbit d’actuació a la ciutat?
Creiem que és molt important que es fomenti
la solidaritat entre barris, siguin de la nostra ciu-
tat o de fora. Això forma part del nostre ADN. 

Què els diria als veïns que volen ajudar en
casos com aquest? Què es pot fer des d’aquí?
Han de saber que hi ha un organisme que vet-
lla pel dia a dia a Buenaventura i a tot aquest
país, que és la Taula Catalana per la Pau i els
Drets Humans a Colòmbia, i hi ha moltes ma-
neres de col·laborar amb ells. Per part nostra,
volem continuar amb el projecte i fer xerra-
des explicatives als barris, però això encara
hem de treballar-ho bé.

Joan Maria Soler / vicepresident de la Federació d’Associacions de Veïns i Veïnes de Barcelona (FAVB)
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La Diputació de Barcelona ha
anunciat una aportació extraor-
dinària de caràcter social, dotada
amb 15 milions d’euros, i que
dóna resposta a les sentències
del Tribunal Constitucional (TC)
contra les mesures urgents per
afrontar l'emergència en l'àmbit
de l'habitatge i la pobresa ener-
gètica. Ho va fer Mercè Conesa du-
rant l'acte de presentació del Pla
d'Actuació de Mandat (PAM) 2016-
2019 de la corporació, celebrat a
l'Institut del Teatre, i que va reunir
els alcaldes de la demarcació.

La presidenta de la Diputació,
Mercè Conesa, defensa que “te-
nim un repte social que ens in-
terpel·la” i recorda que, “davant
del bloqueig al qual ens abo-
quen les últimes sentències del
Tribunal Constitucional, la Dipu-
tació respon de manera consen-

suada amb un pla de 15 milions
d’euros”.

El nou programa dóna cober-
tura als subministraments bàsics,
al lloguer o la hipoteca de l'habi-
tatge habitual, a la pèrdua tem-
poral o permanent d'habitatge
per desnonament, a l'alimentació
i necessitats bàsiques de subsis-
tència o a l'alimentació infantil, hi-
giene i lactància.

Per a Conesa, el nou país que
s'està construint “té una emer-
gència social que ha de ser ate-
sa” i, per aquest motiu, la Dipu-
tació negociarà amb les empre-
ses subministradores amb qui la
corporació té contractats els ser-
veis bàsics amb l'objectiu que
destinin una part de les factures
que s'abonen a cobrir les neces-
sitats de subministrament de les
persones que es troben en si-
tuació de vulnerabilitat.

“PRIMERA VEGUERIA”
A nivell nacional, la presidenta
Mercè Conesa posa de relleu

que “la Diputació de Barcelona
vol ser la primera vegueria de Ca-
talunya”  i deixa clar que la cor-
poració “no vol ser espectadora
del procés”, sinó protagonista
de la construcció del nou país. 

Des de la corporació també
s’envia un missatge de felicitació
als ajuntaments de la demarcació
perquè “han fet els deures en
aquests darrers quatre anys i han
reduït l'endeutament en un 15%”.

QUATRE PILARS
Territori, persones, tecnologia i
paisatges. Aquestes quatre pa-
raules defineixen els reptes que
afronta la Diputació amb el Pla
d'Actuació de Mandat 2016-2019,
quatre pilars que volen abraçar la
rica i complexa diversitat del te-
rritori, així com “donar resposta a
les necessitats i les demandes
dels pobles i ciutats”, en paraules
de la pròpia presidenta. 

A més de la voluntat d’impulsar
la participació activa al procés na-
cional, una de les principals apos-

tes d’aquest mandat és la transpa-
rència, per la necessitat d’explicar
“què volem fer, com ho volem fer”
i de poder “rendir comptes”, a través
d’un conjunt d’indicadors que el go-
vern de la Diputació ha implantat
en aquest document.

La Diputació ha projectat el
Pla d’Actuació de Mandat sota el
lema ‘Connectem’, un document
que també treballa per augmen-
tar la inversió al territori i oferir
més atenció a les persones. Per al
vicepresident primer, Dionís Gui-
teras, les línies mestres de l’àrea
que presideix són la cooperació
institucional, la protecció dels
Parcs Naturals, la promoció de l’ús
de la biomassa i la millora de la
gestió forestal, l’increment del
parc d’habitatges socials i l’apos-
ta per fer unes vies locals més se-
gures i al servei de les persones.

El vicepresident segon, Marc
Castells, destaca l’impuls dels
Plans Locals d’Ocupació, el man-
teniment de projectes com ‘Re-
empresa’ i ‘Accelera el creixement’

i l’aposta pels comerços de pro-
ximitat i la marca turística ‘Barce-
lona és molt més’, a través dels
projectes ‘Camins de Riu’ i del
‘Programa Biosphere’.

Per la seva banda, el vicepre-
sident tercer, Martí Pujol, posa èm-
fasi en poder fer arribar el servei
bibliotecari a tota la demarca-
ció, així com innovar en el servei
que actualment s’ofereix. Des de
l’àrea que ell encapçala, al llarg del
mandat també es continuarà
apostant per la cultura, l’esport i
el sistema educatiu.

Finalment, la vicepresidenta
quarta, Meritxell Budó, recorda
que la Diputació ofereix el Servei
Local de Teleassistència a 69.000
usuaris i impulsa plans contra la
pobresa i programes contra la
violència masclista. A més, també
es treballa per donar continuïtat
al servei ‘Respir’, al foment de la
participació i la mediació ciuta-
dana, al suport als ens locals i les
polítiques per a la salut pública i
a defensar els consumidors.

15 milions d’euros per fer 
front a la pobresa energètica

» La presidenta de la Diputació, Mercè Conesa, fa pública aquesta aportació social extraordinària
com a resposta a les sentències del TC durant la presentació del Pla d'Actuació de Mandat

Redacció
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El Pla d’Actuació de Mandat té la voluntat de donar resposta a les necessitats i les demandes dels pobles i ciutats. Fotos: Judit Contreras / Diputació de Barcelona i Arxiu

@diba
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Desenllaç cruel. La UA Horta es
va quedar sense opcions de jugar
el play-off d’ascens a Tercera di-
visió en l’última jornada del cam-
pionat. L’equip només va poder
empatar contra el Mataró al Fe-
liu Codina (2-2), un resultat que,
combinat amb la victòria per la
mínima de la Jonquera contra
l’Escala, va fer que els de l’Alt Em-
pordà acabessin la lliga en sego-
na posició i els hortencs a la ter-
cera pel goal average, ja que els
dos equips van cloure el cam-
pionat amb 58 punts. 

“Els jugadors han treballat
molt durant l’any, van quedar to-
cats”, explica a aquesta publica-
ció Xavi Molist, tècnic de l’Hor-
ta. Tot i el cop, Molist elogia els
seus homes i l’esforç que han fet
en una temporada en la qual al

principi “ningú” hagués dit que
acabarien amb opcions de pujar.
“La temporada ha estat molt
bona”, afegeix, al cap i a la fi, Mo-
list, que es mostra “orgullós de
l’equip”. Ara l’equip ja prepara la
pròxima temporada, en la qual
l’objectiu serà “millorar l’ante-
rior”, afirma Molist. Per aconse-
guir aquest objectiu i poder op-
tar a pujar a Tercera, l’Horta ja ha
renovat quatre jugadors –Gó-
mez, Reyes, Jiménez i Abdul– i

n’ha fitxat tres més –Lladó, pro-
vinent del Palamós; del Moral,
fins ara al Castelledels, i Pou, de
la Molletense–.

Per la seva banda, el passat 31
de maig el Martinenc va anunciar
que de cara al curs que Agustín
Vacas deixa el club després de 15
mesos al capdavant del primer
equip. Tot just una setmana des-
prés, l’entitat va fer públic que
Miguel López assumeix la ban-
queta del primer equip.

L’equip, agafant ànims després de no haver pogut pujar. Foto: Twitter

Molist: “La temporada ha 
estat molt bona, estic orgullós”
» La UA Horta va veure com el ‘play-off’ s’escapava a l’últim partit
» Miguel López substitueix Vacas a la banqueta del Martinenc

Audie Norris, visita estrella 
al 22è torneig Vila d’Horta

BÀSQUET4Audie Norris, ex ju-
gador del Barça i dels Portland
Trail Blazers, entre d’altres, va
ser un dels grans protagonistes
de la 22a edició del torneig Vila
d’Horta, que es va celebrar el
passat dia 4 de juny.

El nord-americà, conegut po-
pularment com a Atomic Dog, va
apropar-se fins al CEM per com-
partir el matí amb els nens que
van participar en el campionat.
Norris va compartir algunes de
les seves experiències amb els jo-
ves esportistes, va signar el llibre
d’honor del club i va xerrar una

bona estona amb el president del
club, Paco Carmona.

UNA MATINAL RODONA
Esportivament parlant, la UE
Horta va aconseguir guanyar
tres de les sis categories del tor-
neig, les de premini A i B en ca-
tegoria masculina i la de mini A
en categoria femenina.

Els altres equips que es van
proclamar campions durant el
matí van ser l’AEB Badalonès
en mini B masculí, el CB Gavà en
la mini A masculina i el CB Vi-
lassar en la mini B femenina.

El socialista David Escudé,
nou comissionat d’Esports

NOMENAMENT4L’acord de go-
vern entre BComú i el PSC tam-
bé ha comportat un canvi en el
comissionat d’Esports. La fins
ara responsable d’aquesta àrea,
Marta Carranza, ha deixat pas al
socialista David Escudé, que ha
assumit el càrrec. 

Escudé és el primer secreta-
ri del PSC al districte de Sant
Martí. De fet, havia estat regidor
de l’Ajuntament a l’anterior le-
gislatura, però no havia entrat en
l’actual, ja que ocupava la cin-
quena posició a les llistes del PSC
per al consistori i només van po-

der entrar finalment quatre re-
gidors socialistes.

El comissionat d’Esports
està ara sota el paraigua de l’à-
rea de Drets de la Ciutadania,
Participació i Transparència, ca-
pitanejada pel quart tinent d’al-
calde, Jaume Asens. 

Un dels primers actes desta-
cats als quals va assistir el nou
comissionat va ser diumenge
passat al Nou Sardenya, en el
partit de tornada del play-off
d’ascens a Segona B entre l’Eu-
ropa i el San Fernando, que va
acabar amb derrota escapulada. 

El Club Futbol Sala Dante
arrasa a les lligues catalanes
FUTBOL SALA4El Club Futbol
Sala Dante –anomenat així “en
honor al carrer” on va néixer, se-
gons expliquen des del mateix
club– ha arrasat enguany a les lli-
gues catalanes. En concret, ho ha
fet a Sènior, Cadet i Juvenil, tot i
que el club es va constituir fa no-
més quatre anys. 

Pel que fa al Sènior, des del
club recorden que és el segon tí-
tol de lliga que aconsegueixen i el
tercer ascens. Han finalitzat en

primera posició de Primera Na-
cional A amb 59 punts, un més
que l’Alta Segarra, segon. L’any
que ve, de fet, jugaran a la màxi-
ma categoria del futsal català. 

Però aquest no ha estat l’únic
èxit de l’equip aquesta tempora-
da, ja que fa uns mesos va acon-
seguir finalitzar cinquè a la com-
petició europea UEFS CUP. 

El club compta amb una pe-
drera de 55 nenes d’edats com-
preses entre els cinc i els 17 anys.

Patinatge | Creen un comitè per als World Roller Games
El passat dia 3 es va crear el comitè organitzador dels World Roller Games que la ciutat acollirà

d’aquí a tres anys. En formen part, entre d’altres, el nou comissionat d’esports, els presidents de
les federacions catalana i espanyola de patinatge. Durant la trobada es va parlar del Pla d’Acció

per aquest any, que inclou el disseny del logotip dels jocs i la posada en marxa del seu portal web.

Redacció
HORTA-GUINARDÓ



31 | líniahorta.catJuny 2016Agenda

AGENDA MENSUAL
agenda@comunicacio21.com

DIMARTS 26 DE JUNY
21:00 El Trio Desconcierto serà el grup encarre-

gat de musicar una nova edició del cicle Mú-
sica als parcs. Interpretaran temes clàssics de
música popular. / Jardins Montbau.

DISSABTE 18 DE JUNY
10:00 Penúltima sessió del taller Manteni-

ment i seguiment de l’hort ecològic. En aquest
curs s’ha ensenyat a observar el creixement
del es plantes i com prevenir malalties i pla-
gues. / Centre de Formació del Laberint.

DIMECRES 22 DE JUNY
11:30 Nova sessió del taller Coneix i aprofita la

teva tauleta i el teu mòbil. Aquest curs dóna
una sèrie de claus i consells per aprendre a
fer servir els darrers models de telèfons i de
tablets. / Casal de Barri Can Travi. 

TOT EL MES
Matí-Tarda 50 últimas tardes con Teresa. Mos-

tra que fa un recorregut pels 50 anys de la pu-
blicació de la novel·la. Fins al dia 15 es farà
un concurs sobre l’autor al Facebook. / Bi-
blioteca El Carmel - Juan Marsé. 

FINS AL 29 DE JUNY
Matí-Tarda Cartells de la Guerra Civil és el títol

d’aquesta col·lecció de rètols del conflicte
bèl·lic procedents de l’arxiu d’Antonio No-
valbos. / Centre Cívic El Carmel.

DILLUNS 20 DE JUNY
Tarda En el marc dela Festa Major del Coll es farà

l’activitat Reggae kids, una tarda que consistirà
a diferents activitats lúdiques al més pur es-
til jamaicà. / Mirador de Joan Sales / Park Güell. 

DIMECRES 29 DE JUNY
19:00 Contes d’art serà el títol d’una sessió del

cicle de contes Sac de Rondalles narrada per
Anna Casals. Explicarà històries per apropar
l’art als més menuts amb el suport d’elements
visuals. / Plaça d’Eivissa.

DIVENDRES 17 DE JUNY
19:30 La UE Horta organitza la tercera edició de

la peregrinació Horta - Montserrat. El preu de
participació és de 20 euros per als socis i 25
per al públic en general.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Els Lluïsos han tornat a preparar una
nova edició del seu casal d’estiu, un mes
farcit d’activitats com tallers de tota
mena per a nens i nenes d’entre 3 i 12
anys. / Lluïsos d’Horta.

Els Lluïsos d’Horta impulsen
una nova edició del casal d’estiu

Del 27 de juny al 29 de juliol

L’ONG Solidarios sin Fronteras organitza
una xerrada anomenada Iemen, la gue-
rra silenciada, per denunciar el conflicte
bèl·lic que viu el país i el poc ressò me-
diàtic que rep. / Torre Jussana.

La Torre Jussana acull la xerrada 
‘Iemen, la guerra silenciada’

Dj. 16 de juny a les 19:00

Lorca: hoy y siempreés el nom de la ses-
sió que el Grup Metàfora organitzarà
amb guitarres i poesies en homenat-
ge a Federico García Lorca. / Bibliote-
ca Guinardó - Mercè Rodoreda.

Un homenatge a l’obra 
de Federico García Lorca

Dj. 16 de juny a les 19:00

Futbol, bàsquet, natació i tot el lleu-
re que els més petits puguin imaginar.
Ja està tot a punt perquè arrenqui una
nova edició del campus esportiu que
organitza Horta Esportiva.

Tot a punt per al 
campus d’Horta Esportiva

A partir del 27 de juny
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